
Folketingets Socialudvalg

Dato: 17. januar 2011

Under henvisning til Folketingets Socialudvalgs brev af 22. december 

2010 følger hermed socialministerens endelige svar på spørgsmål nr. 

161 (SOU Alm. del).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Anne Baastrup (SF)

Spørgsmål nr. 161:

”Som opfølgning på ministerens svar på SOU alm. Del – spørgsmål 56 be-

des ministeren redegøre for årsagen til de stigende udgifter til konsulentop-

gaver over årene.”

Svar:

Udgiften til konsulenter er i Socialministeriets departement steget fra cirka 5 

mio. kr. i 2005 til cirka 9 mio. kr. i 2006, 2007 og 2010 efter midlertidigt at 

have ligget på 12 – 15 mio. kr. i 2008 og 2009, hvor indenrigsområdet var 

tilknyttet Socialministeriet.

Udviklingen fra 2005 til 2006 skyldes, at der blev gennemført en omfattende 

evaluering af ungdomsboligområdet og den nye ordning ”støttede private 

ungdomsboliger”, samt evaluering af salgsordningen for almene boliger. I de 

senere år er der især brugt konsulentbistand på IT-området, herunder til 

implementering af system for elektronisk sagsbehandling.

Servicestyrelsens konsulentudgifter fordobles fra 10 mio. kr. i 2007 til 23 

mio. kr. i 2008, hvilket hovedsageligt skyldes den planlagte udmøntning af 

særlige aktiviteter inden for demensområdet, hvor de største konsulentudgif-

ter gik til regionernes hospitaler.

Servicestyrelsens konsulentudgifter øges igen mellem 2008 og 2009 til 36 

mio. kr. som følge af andre politisk besluttede projekter, eksempelvis etable-
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ringen af tilbudsportalen m.fl. Endelig er udgifterne til ØSC konteret som 

konsulentydelser.

Udgiften til konsulenter er i Ankestyrelsen steget fra cirka 1,4 mio. kr. i 2007 

til et niveau omkring 3 mio. kr. i hvert af årene 2008 – 2010. 

Udviklingen skyldes, at der i perioden er iværksat en del effektiviseringstiltag 

primært i Ankestyrelsens arbejdsskadeafdeling, hvor styrelsen har gjort brug 

af konsulentydelser. Endvidere blev der i 2008 brugt konsulentydelser til 

Børnekampagnen samt en Børneguide i 2009 – begge aktiviteter som led i 

udmøntningen af satspuljeaftalen. Der har i de sidste 3 år været en stigning i 

antallet af ankesager i Ankestyrelsen, hvilket har øget behovet for tolkebi-

stand, og dermed er udgiften til konsulentydelser steget.

Forøgelsen af konsulentudgifterne i SFI - Det nationale forskningscenter for 

velfærd mellem 2007 og 2008, hvor det når et niveau omkring 3 mio. kr., er 

relateret til et organisationsudviklingsprojekt mv. i forlængelse af den nye 

universitetslov fra 2006.

Benedikte Kiær

/ Anders Holbøll  


